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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 
Fællesmøde nr. 19 

 
 
Dato: 8 november 2023  Sted: Fælleshuset  Kl. 19:00 
 
Referent: Merete 

REFERAT 
 

1. Fællessang, vi synger en sang fra højskolesangbogen.: Regnvejrsvejrdag i november. 
 

2. Valg af dirigent: Jette blev valgt 
 

3. Valg af referent: Merete blev valgt 
 

4. Godkendelse af dagsorden: Dagsordenen blev godkendt 
 

5. Godkendelse af referat Fællesmøde nr. 18 den 26. september 2023: Referatet blev 
godkendt.  
 

6. Sidste nyt fra bestyrelsen 
1. Orientering siden sidst fra formanden. Intet. 
2. Invitation til besøg på Seniorbofællesskabet Ydungård den 6.12.2023: Bjarne 

informerede om, at 25 bofæller havde meldt sig til besøget på Ydungård. Vi 
forsøger at køre sammen. 

3. Orientering vedr. hækplanteprojekt mm. Bjarne viste en tegning over 
Hjorteparken hvor de områder med døde/manglende planter og udfordringer 
med hensyn til vand var vist og tydeliggjort. - Bjarne og Thorben har været i dialog 
med Birkholm planteskole og har fået tilbudt erstatningsplanter med stor rabat. 
Birkholm anbefalede, at vi valgte den næststørste størrelse på hækplanter, 
nemlig 125-150cm da den er mere robust end den største størrelse (150-175) cm. 
Prisen for planter vil være 5-7000kr + moms. Birkholm tilbød at stille to af deres 
egne folk til plantning af planter til 390kr pr time + moms. Bjarne og Thorben 
vurderer, at betalt arbejdskraft vil komme op på imellem 6-8000kr + moms, i 
tillæg til den frivillige arbejdskraft vi selv kan levere. Hertil kommer, at der skal 
indkøbes ekstra jord til opfyldning enkelte steder, ligesom der skal købes bed-
afgrænsningsplader i stål for at kunne kontrollere vandtilstrømning af regnvand 
fra fortove og brandveje mod hækplanter. En forventet udgift på ca.3.000kr. 
Samlet forventes hele økonomien at komme op i et beløb på ca. 17-22.000kr inkl. 
moms. Det forventer at plantning vil blive planlagt til de 2 første weekender i 
december, planterne vil blive købt ind i forbindelse med de samme weekender. 
Spørgsmål: Der var en forespørgsel fra Glennie, om vi havde garanti for, at de 
planter vi køber, er gode nok, det var jo samme sted som vi havde købt planterne 
sidst. Bjarne Ø svarede at planterne kommer fra samme leverandør, og de 
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fastholder at vi har fået/og får de rigtige hækplanter. Hertil kommer at vi denne 
gang får assistance af Birkholms egne folk til at plante hækplanterne. Bjarne 
gjorde opmærksom på at der vil blive stukket rør i jorden så vi kan holde øje med 
vandstanden hvor der plantes nye planter. Herefter blev der spurgt om 
forsamlingen kunne godkende at projektet blev sat i søen. Projektet blev 
godkendt ved håndsoprækning.  

4. Evt.: Intet. 
 

7. Sager og indkomne forslag til drøftelse og behandling: 
1. Beslutning om fordelingsprincip vedr. energiregnskaber. Bjarne fremlagde den 

indstilling han og Kjeld havde udarbejdet og bestyrelsen har godkendt inden den 
blev sendt ud til hver enkel bolig inden fællesmødet. ” Indstilling til Fællesmødet 
den 5. november 2023”. Vedrørende: Beslutning om fordelingsprincip vedr. 
energiregnskabet. - Bjarne fortalte indledningsvis om historikken bag 
indstillingen og gennemgik de faktuelle problemstillinger vedr. Hjorteparkens 
fordelingsprincip vedr. energiregnskaber. På den baggrund anmodede 
bestyrelsen Fællesskabet om bemyndigelse til at arbejde videre med følgende:
  

I. Fællesmødet godkender, at de af Brunatas anvendte fordelingsprincipper 
vedrørende allerede udsendte forbrugsregnskaber for 2022 skal gælde for 
2022. 

II. Fællesskabet bemyndiger bestyrelsen til at arbejde videre med Brunata og 
DAB om at fastlæggelse et endeligt oplæg til et fordelingsprincip, med 
afsæt i de ”Faktuelle problemstillinger vedr. Hjorteparken ” (punkterne 1.-
5) til implementering fra og med regnskabsåret 2024. 

III. I forbindelse med ovennævnte punkter (1 og 2) bemyndiges bestyrelsen til 
at iværksætte følgende fysiske arbejder, der er afgørende for, at vi 
fremadrettet kan udføre en mere præcis registrering af energiforbruget i 
Fælleshusregi, uanset hvilket princip, der anvendes til udarbejdelse af 
fremtidige energiregnskaber. 

a) Opsætning af WI.fi anlæg i teknikrummet, så der kan skabes adgang 
til UP-link styring af vores jordvarmeanlæg. Forventet investering 
under 10.000, -kr. 

b) Opsætning af to nye vandmålere og en ny elmåler i forbindelse med 
jordvarmeanlægget. Forventet investering ca. 10.000-kr. 

c) Evt. udgifter til rådgivere vedr. nærmere belysning/afklaring vedr. 
fastlæggelse af fordelingsprincippet jf.pkt.2. Forventet investering 
max. 10.000-kr. 

Spørgsmål og svar: Jørgen: Findes der regler for varmeregnskab i almene boliger? 
Bjarne Ø: Ja, men aktuelt mangler vi forudsætningerne for at kunne måle det 
korrekt, fordi forbruget er blandet sammen meget andet. Jørgen: Er Brunatas 
udregning lovlig? Bjarne Ø: Ja, DAB har brugt deres standard metode. Kommentar 
fra Kjeld: Han forventer at ca. 60% af beregningen er efter forbrug. Kommentar 
fra Ole: Ole gav bestyrelsen en cadeau for at Indstillingen var udsendt på forhånd. 
Kommentar fra Arne: Arne kunne for sit vedkommende give godkendelse for alle 
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3 punkter i indstillingen. Herefter blev forsamlingen spurgt om de kunne give 
bestyrelsen bemyndigelse til at arbejde videre med de tre punkter af indstillingen. 
Beslutning: Fællesskabet gav ved håndsoprækning bestyrelsen bemyndigelse til 
at arbejde videre med de 3 punkter i indstillingen. Indstillingens fulde ordlyd vil 
blive vedlagt referatet af dette fællesmøde nr. 19, 8. november 2023. 

2. Orientering og drøftelse af supplerende bestemmelser vedr. råderetsregler og 
vedligehold: Vi har intet nyt modtaget fra DAB. 

3. Orientering og drøftelse af oplæg vedr. Demensvenner.: Jonna orienterede om 
oplægget vedr. demensvenner på cafe gruppens vegne. Cafegruppen havde i 
foråret arrangeret et foredrag med demenskonsulenterne fra Furesø kommune i 
HP, ved denne lejlighed modtog HP diplomet ”Demensvenner”. Diplomet blev 
givet da det var anden gang HP havde foredrag med demenskonsulenterne og at 
flere end 50 % af HP`s beboere havde deltaget. Der har været tvivl om hvad vi 
skulle gøre med diplomet. Skulle det på Hjemmesiden? - var det politisk korrekt? I 
den forbindelse har Cafegruppen sendt nogle relevante spørgsmål til 
Demenskonsulenterne i Farum der har videresendt spørgsmålene til 
Alzheimerforeningen. De 3 bilag er sendt ud til alle i HP i forbindelse med 
indkaldelsen til dette Fællesmødet. På mødet blev man enige om at sætte 
Diplomet ”Demensvenner” på den lukkede del af HP`s Hjemmeside som 
cafegruppen havde anbefalet, sammen med skrivelsen fra Furesø kommune. 

4. Indkomne forslag. Intet. 
 

8. Pause – 15 min. – kaffe og kage 
 

9. Sidste nyt fra udvalg og grupper:  
 

1. Udeudvalget. a) Konstituering: Glennie informerede at udvalget havde 
konstitueret sig og nu er medlemmerne, Glennie formand, Susanne B, Jonna N, 
Annette og Kirsten M.  b) Tur i terrænet: Glennie har sammen med Jimmy og 
OG´s udeudvalgs formand været på planlægningstur i området for at finde ud af, 
hvad der skulle ske i terrænet og hvad der var muligt det kommende år. Fra 
næste sæson bliver stien ved skoven slået (et spor på 2 meter) på OG`s regning. 
Glennie sagde at Fjeldribs hækken skal enten være OG`s opgave eller en opgave 
som minimum deles med naboen. Til foråret vil Jimmy gennemgå hækken og 
informere OG om hækkens tilstand. Jimmy vil gå med til trimning af hækken et 
par gange om året.  Kjeld kommenterede, at HP blev pålagt at plante 
fjeldribsbuskene for at undgå ”nedfaldne” børn på parkeringspladsen. c) 
Udearbejdsdag/frokost: Glennie gjorde desuden opmærksom på, at frokost på 
udearbejdsdagen fremover vil blive hjemmelavet, af de personer der ikke magter 
havearbejde, men gerne vil forberede frokost. d) Vinterbeskæring: Vil ske 3. 
februar 2024. e) Foræring af 5 træer: De 5 træer kommunen har doneret, er 
ankommet, 2 røn, 1 mispel,1 hyld og en bærmispel. Glennie fortalte hvor det var 
planen at plante træerne og ville gerne have hjælp til arbejdet. F) Høje træer, de 
høje træer der skygger ved HP 36 og 38, er et problem. Thorben har i den 
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anledning haft en snak med områdets gartner Kasper som ville tage problemet op 
med sin chef Kirsten. 

2. Fælleshusudvalget: 1) Leje af fælleshus og værelser. Merete informerede at det 
er et stort ønske fra flere beboere, at når fælleshuset bliver lejet ud til aften 
komsammen/fest skal man fremover som et minimum leje de 2 værelser 
samtidig, det vil blive en merudgift på 100kr per festaften. Hvis en anden beboer 
ønsker at leje et værelse samtidig med en aftenfest, aftales det med den der har 
lejet Fælleshuset om det kan lade sig gøre. 2) Termostater i fælleshuset, der har 
været udfordring med varmen i fælleshuset. Erik har nu indstillet alle termostater 
og der er sat en dymo-strimmel på termostaterne med den ønskede temperatur, 
således: sal og køkken 21°C, grovkøkken 20°C og værelser 19°C. 

3. Visitationsudvalget: Kirsten informerede at udvalget bestod af de samme 
personer: Kirsten formand, Arne, Vivi, Jonna og Karin. Emnet der optager 
udvalget i øjeblikket er ”Tema for trivsel” og ”Hjælp til trivsel”. Kirsten opfordrede 
igen til at hver enkel beboer lægger en nøgle samt adresse/tlf. nummer til 
nærmeste pårørende 

4. Sportsgruppen: Frank informerede at der er fodbold på storskærmen næste 
fredag.  

5.  Bygningsgruppen: 1) Filtermåtter, Søren informerede at Thorben og Per havde 
udskiftet filtermåtterne i alle boliger. 2) Røgalarm, HP 10 har fået udskiftet 
røgalarm. 3) Lampe ved affaldsstation, der er kommet ny lampe ved en af 
affaldsstationerne, det forventes at lignende lampe vil blive opsat på alle 
stationer. 4)Hoveddør, HP 46 har fået vand ind ad hoveddøren, 2 mand har 
justeret døren efter aftale med leverandøren.5) Varmeanlæg. Erik har justeret 
varmeanlægget i HP 38. 

6. Kældergruppen. Tak til Kirsten for gulvvask i kælderen. 
7. Kommende møder. Vil blive meldt ud sammen med referatet af næste 

bestyrelsesmøde den 21.11.2023. 
8. Eventuelt: Intet. 


